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RG - 0002.P.XL.2022 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XL/2022 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 5 maja 2022 r. 

 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole 
Podstawowej im. Janusza Korczaka w Boguszynie w Przedszkole w Boguszynie                    
oraz utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Boguszynie. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego.  
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       

XL Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad                      
na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 14 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia o sesji 
zgodnie z terminem ustawowym 14 dni przed sesją.  

Porządek został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  

• Listy z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                   
i wnioski. 
 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że do przyjęcie są dwa protokoły   
z XXXVIII Sesji RG z dnia 24 marca br., oraz z XXXIX Sesji Nadzwyczajnej,                          
która odbyła się dnia 21 kwietnia br.  
W związku z brakiem uwag do Protokołu  Nr XXXVIII/2022 Przewodniczący 
zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie w związku z brakiem uwag do Protokołu Nr XXXIX/2022- Przewodniczący 
zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Waldemar Tomaszewski informował, że od ostatniej sesji zwykłej                           
tzn. od dnia 24 marca pracowała komisja oświaty, która udała się do Szkoły w Klęce, 
aby zapoznać się z sytuacją opisaną we wniosku przez panią Dyrektor.                             
Pracowała również Komisja skarg, wniosków i petycji, która jedną petycję rozpatrzyła 
- w dniu dzisiejszym będzie podejmowana uchwała, natomiast druga pozostanie bez 
rozpatrzenia z uwagi na brak adresata. W tym czasie pracowała również Komisja 
rewizyjna, ponadto Przewodniczący zawiadomił iż 21 kwietnia odbyła się sesja 
nadzwyczajna, która została zwołana na wniosek  pana Wójta celem dokonania zmian 
w budżecie gminy, z tego względu, że wpłynęły środki na realizacje zadań służących 
niesieniu pomocy dla Ukrainy.  
W dniu dzisiejszym przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji na którym 
zostały omówione projekty uchwał. W dniu 23 marca odbyło się zebranie OSP 
Boguszyn, Przewodniczący wyraził opinię iż był mile zaskoczony sprawozdaniem 
jakie przedstawił Prezes OSP Boguszyn z działalności statutowej, ale też z działalności 
ze społecznością lokalną. Jednostka OSP Boguszyn jest trzecią z kolei jednostką                      
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w naszej gminie po OSP Nowe Miasto i Klęka, które są zarejestrowana w KSRG,                     
ta jednostka ma najwięcej wyjazdów poza tymi dwoma wymienionymi.                        
Jednak nie ma remizy, Przewodniczący wyraził nadzieję, że dla strażaków znajdą                     
się środki i rozwiązanie, aby tą remizę pobudować.  
W sobotę Przewodniczący, władze gminy oraz radni i mieszkańcy uczestniczyli                 
w obchodach 125-lecia OSP Nowe Miasto n. Wartą. Odbyło się przekazanie Sztandaru 
oraz remizy strażackiej.  
Przewodniczący dodał iż Radni są już w posiadaniu materiałów dotyczących sesji 
absolutoryjnej, otrzymali raport o stanie gminy za rok 2021 oraz sprawozdanie                      
z wykonania budżetu. 
Poza tym wpłynęło do biura rady kilka pism, od OSP Wolica Kozia, od sołectwa 
Chocicza, oraz pismo od pana Posła Andrzeja Grzyba.            
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Wójt zawiadomił, że w ostatnim czasie rozstrzygnięto przetarg                              
na termomodernizację budynku ZS w Nowym Mieście oraz SP w Boguszynie.                      
Jest to inwestycja dofinansowana z programu Polski Ład, dofinansowanie wynosi 
90%, wybrano firmę Budrem z Jarocina.  

Został ogłoszony przetarg pn. Budowa budynku Urzędu Gminy,                               
jest to właściwie dobudowa, oferty spływają do 16 maja, poza tym został ogłoszony 
przetarg na wykonanie dodatkowego otworu studziennego nr 2 oraz ustalenie 
nowych zasobów eksploatacyjnych ujęcia wód podziemnych z utworów neogeńskich 
– mioceńskich w m. Wolica Nowa, oferty będą wpływały do 23 maja.  

Urząd otrzymał dofinansowanie z projektu Polska cyfrowa na zakup sprzętu 
komputerowego dla dzieci i wnuków pracowników dawnych przedsiębiorstw PGR, 
przygotowywane jest zamówienie w tym zakresie, kwota dofinansowania                            
to 974 000,00 zł- dofinansowanie 100%. 

OSP z terenu gminy składały wnioski na dofinansowanie do wyposażenia                   
w ramach dotacji z Wojewódzkiego Funduszu - dofinansowanie może sięgać 100%.  

Ostatnio została podpisana umowa z Marszałkiem Województwa                                
na przebudowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych w ramach Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych. Z kilku złożonych wniosków będą realizowane dwa odcinki                   
w miejscowości Boguszynek ul. Kasztanowa i ul. Krańcowa.  

W ramach lokalnej grupy działania Z Nami Warto, składany był wniosek                   
na urządzenie miejsc rekreacji na terenie gminy, dotyczy to budowy placu zabaw                
w Chociczy oraz Dębnie, ten wniosek wstępnie ma pozytywną opinię.  

Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Biblioteka prowadzą program, który                            
ma na celu integrację dzieci z terenu Ukrainy. 

Z okazji świąt majowych odbyły się obchody, początkiem tych uroczystości 
były obchody 125- lecia OSP Nowe Miasto, przekazano Sztandar oraz remizę 
strażacką, prasa pisała, że remiza została wyremontowana, jednak Wójt zaznaczał, że 
nie był to remont, remiza została w całości rozbudowana i przebudowana, praktycznie 
zachowana została tylko część ściany zewnętrznej i wieża, która została poddana 
remontowi.  
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Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XL/274/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                        

z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
➢ Salę posiedzenia opuściła Radna Małgorzata Siejak.  

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole 
Podstawowej im. Janusza Korczaka w Boguszynie w Przedszkole w Boguszynie                    
oraz utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Boguszynie. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących, 1 Radny niegłosujący. 

 Uchwała Nr XL/275/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                       
z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących, 1 Radny niegłosujący. 

 Uchwała Nr XL/276/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                     
z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

• Na salę obrad wróciła Radna Małgorzata Siejak. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
1 głos wstrzymujący. 

 Uchwała Nr XL/277/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                              
z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  
Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
➢ Radny Marek Banaszak pytał, dlaczego tyle razy był już remontowany dach                  

na świetlicy w Szypłowie.  
Wójt informował Radnego, że w Szypłowie jest taka pechowa sytuacja, 

że już kilka razy przy silnych wiatrach dach zerwało, tym razem po zerwaniu 
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dachu, dekarz dokonał naprawy inaczej niż zwykle, pozostaje liczyć, że będzie 
dobrze.  

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy do Domu Kultury również będzie trzeba 
dopłacić do gazu. 

Pani Skarbnik informowała, że zapewne będzie ta sama sytuacja, pani 
Skarbnik podejrzewa, że w czerwcu, tak rachunki gazowe poszły w górę.   

➢ Przewodniczący Rady pytał, czy w ramach środków pochodzących z programu 
Cyfrowa Polska są też środki przeznaczone na ubezpieczenie sprzętu.                        
Po dokonaniu analizy wychodzi, że po zakupie sprzętu 70 zł zostanie                       
na ubezpieczenie.  

Pan Wiesław Schreiber informował, że rozmawiał                                                   
już z ubezpieczycielem i czeka na propozycję jak rozwiązać kwestie 
ubezpieczeniowe, być może ubezpieczyciel pójdzie w tym kierunku,                
że będzie jedna umowa z załączoną listą sprzętu, gdyż ubezpieczenie 
ponad 300 komputerów może być trudne.   

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XL/278/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                      
z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2022-2029.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XL/279/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                      
z dnia 5 maja 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radna Powiatowa pani Agnieszka Król informowała, że prace na drodze 
powiatowej w Kruczynie zostały podzielone na dwa etapy, niespełna kilometr 
będzie wykonany za kwotę prawie 1,5 miliona złotych. Powiat wnioskował też 
o dofinansowanie do remontu łącznika od skrzyżowania do Książa Wlkp. – 670 
m za kwotę 1 miliona złotych bez dofinansowania. Postępowania już ruszyły, 
zakłada się, że drugi etap będzie zakończony do listopada tego roku.  
Radna dodała, że zostało zlecone posprzątanie pobocza przy wyremontowanej 
drodze, żeby zachować drożność rowów. Zostało też zlecone posprzątanie 
kruszywa na drodze w Kruczynie i na drodze do Wolicy Koziej.                             
Została również zgłoszona awaria chodnika na ul. Poznańskiej naprzeciwko 
młyna wraz ze ścięciem poboczy. 

➢ Przewodniczący dodał, że przy drodze powiatowej z Klęki na Żerków 
wysypanie gryzu nie pomogło, ponieważ droga jest popękana, szczególnie                 
na poboczach.  
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Radna Król informowała, że nie jest tajemnicą o problemach w spółce 
PCI i o jakości usług jakie w ostatnim czasie świadczyła, pan Prezes 
przyznał, że zrobili to z nienależytą starannością, ale ten odcinek będzie 
zgłoszony.  

➢ Radny Leszek Zacharyasz pytał czy osoby, które przebywają w budynku 
komunalny w Chociczy po dawnym przedszkolu też płacą za gaz i energię 
elektryczną.  

Wójt informował, że jest tam dwóch lokatorów którzy mieszkają                     
na takich samych warunkach jak wszyscy mieszkańcy lokali 
komunalnych, płacą czynsz i opłaty. Natomiast jedna rodzina z Ukrainy 
mieszka na zasadach innych są podopiecznymi Ośrodka Pomocy 
Społecznej.  

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy ruszyły sprawy podziału gruntów                       
na ul. Jarocińskiej. 

Wójt informował, że na razie nic się w temacie nie robi.  
➢ Radny Feliks Stratyński pytał czy będzie naprawiony przepust                                      

na ul Żerkowskiej.  
Radna powiatowa informowała, że rzeczywiście ten przepust z każdym 
dniem coraz bardziej siada. Przepust jest poddany ekspertyzie, Radna 
pamięta, że był on wykonany z cegieł, ale pewności nie ma. 
Najprawdopodobniej będzie trzeba zamknąć drogę, aby móc                           
go naprawić - 100 tys. zł nie wystarczy.  

➢ Radna Zofia Kędziora prosiła o bliższe przedstawienie jak będzie przebiegał 
Centralny Port Kolejowy.  

Pan Wiesław Schreiber informował, że było osiem tras, zostały                               
w tej chwili zaproponowane cztery, ta trasa najbardziej kontrowersyjna, 
podczas rozmów z projektantami utrzymywano, że jest ona dla nich 
najbardziej atrakcyjna. Urząd utrzymywał, że droga prowadząca przez 
Michałów nie jest najlepiej postrzegana, sądząc po petycjach, obok droga 
jest już bliżej dotychczasowej linii kolejowej przez Chociczę, trasa 
przebiega też przy oczyszczalni ścieków. Z propozycji które wstępnie 
przedstawiono, wynika iż z tej trasy przez Michałów zrezygnowano, 
będzie trasa przebiegająca przy oczyszczalni, będzie to tak projektowane,                          
aby przebiegała ta linia obok oczyszczalni. Kontakt odnośnie szczegółów 
będzie w czerwcu, będą szczegółowe konsultacje z mieszkańcami w sali 
GOKu, na pewno będą mieszkańcy zaproszeni.  

➢ Radna Halina Jankowska pytała Wójta czyją własnością jest budynek po byłej 
poczcie w Chociczy, gdyż Radna proponowała aby Urząd spróbował postarać 
się o przekazanie tego budynku, jeżeli jest on własnością państwowej instytucji.  

Wójt informował Radną iż jest to budynek poczty, jeżeli mielibyśmy                 
go przejąć na użytek mieszkań komunalnych to należy się liczyć                            
z ogromnymi nakładami finansowymi., czekałby nas kapitalny remont, 
aby spełnić wymogi. (…) 
Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy informowała, że mamy                          
tyle budynków komunalnych i to są tak duże koszty, próbujemy                        
je sprzedać, więc robi się to sytuacje bez sensu, z mieszkańcami                                     
jest też problem, są sprawy w sądzie i oczywiście mnóstwo wymagań.  
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➢ Radny Leszek Zacharyasz pytał czy oczyszczalnia, która będzie tłoczyć ścieki               

z Nowego Miasta do Cielczy będzie w tym roku czynna. 
Wójt informował, że ścieki z Nowego Miasta już są tłoczone do Cielczy.  
 

Ad 15) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1730 Przewodniczący zamknął XL  Sesję Rady Gminy. 

 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


